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Voorwoord
Auteur: Michiel van Essen 

Voor u de derde Impressie van dit jaar, het is weer een zeer complete. 
Uiteraard het Fractienieuws, waarin u samengevat de bevindingen van de GrLi 
raadsfractie leest, altijd zeer de moeite waard. 
Verder gaat het over het samenwerken met de PvdA: Het zeer treurig 
stemmende opzeggen van het lidmaatschap van oud raadslid(16 jaar!) en 
bestuurslid Steef Harlaar. Hij legt het u uit. Astrid en Fons geven de stand van 
zaken van het samenwerken in Voorschoten.  
Fons licht de Centrumvisie toe, die het College aan de Raad heeft voorgelegd. 
Goed nieuws is dat GroenLinks in Voorschoten groeit, nu ongeveer 108 leden. 
De redactie vond het een goed idee om “nieuwe leden” te interviewen, 
ondergetekende interviewde Yenthe en Bart Verschoor 
Een prachtig stuk van Linda’s hand over wat je als Raadslid kan en mag doen in 
het omgaan met belangen van inwoners, aan de hand van de praktijk. 
Astrid geeft een vervolg op haar eerdere stuk over het Burgerberaad en gelukkig 
hebben we weer een Ei en een tekening van Wim Burggraaff. 
De agenda, op de laatste pagina is weer goed gevuld: de vakanties zijn voorbij. 

Namens de redactie: veel leesplezier en tot in december. 



Fractienieuws mei 2022 
Auteur: de fractie 

Jaarrekening 2022 

De jaarrekening is de 
eindverantwoording, zowel 
beleidsmatig als financieel, van het 
College van B&W over 2022, en 
vormt het sluitstuk van de planning- 
en control cyclus van de gemeente. 

In de gecombineerde 
commissievergadering van 22 juni 
concludeerde Albert, naar aanleiding 
van de jaarrekening, dat er primair 
bijna € 6 miljoen over is en 
secundair nog eens zo'n € 3,6 
miljoen. Daar zou je een school of 
een MFA voor neer kunnen zetten, 
betoogde hij. Wij krijgen geld van 
het rijk om het dorp te besturen, niet 
om het over te houden. Er zijn 
weliswaar meer redenen aan te 
wijzen waarom de jaarrekening een 
groot overschot laat zien, maar één 
daarvan is bestuurlijke zwakte, 
stelde Albert. De gemeente heeft 
zich niet altijd van zijn beste kant 
laten zien, bijvoorbeeld bij de 
afhandeling van de extra gelden die 
de gemeente krijgt voor het 
bestrijden van de energiearmoede. 
Daar wordt nog naar gekeken, maar 
dat is wel erg laat. Ook speelt een rol 
dat er onvoldoende ambtelijke 
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capaciteit is. Ondanks dat tekort 
wordt er een hoop gerealiseerd, en 
dat is een compliment waard. Maar, 
zei Albert, "het feit dat we weinig 
mensen hebben kan natuurlijk niet 
jaar in jaar uit een excuus zijn 
richting de inwoners van ons dorp". 
Vorig jaar werden projecten 
doorgeschoven, en het lijkt erop, dat 
dat dit jaar weer gebeurt, vond 
Albert. 

Aanvullend stelde Paul enkele 
vragen aan het college. Hij 
constateerde, dat er is verzuimd voor 
zwembad Het Wedde coronasteun 
aan te vragen, en dat kost de 
gemeente meer dan € 100.000. Na 
het echec rond het AB-huis is dit 
opnieuw een financiële misser. 
Waarom heeft het college ons 
hierover niet ingelicht? En: waarom 
pakt het college het armoedebeleid 
niet op? Dan kunnen nl. meer 
mensen bereikt worden dat alleen de 
minima, bijvoorbeeld mensen met 
schulden, en dat betekent ook weer 
dat je meer kunt doen aan 
kinderarmoede. 

In de raadsvergadering van 6 juli 
heeft de fractie de jaarrekening 
uiteindelijk goedgekeurd. 



Voorjaarsnota 2023 

De voorjaarsnota geeft de stand van 
zaken weer over de uitvoering van 
de programmabegroting tot en met 
maart. Zowel beleidsmatig als 
financieel geeft de nota de voortgang 
weer, waarbij ook wordt voorgesteld 
om de begroting te wijzigen. 

De fractie liet in de raadsvergadering 
van 6 juli weten grote moeite te 
hebben met de voorgestelde 
begrotingswijzingen. Er werd een 
grootschalige renovatie van het 
gemeentehuis voorgesteld ten 
bedrage van een half miljoen. Dit is 
een compleet nieuw project, en daar 
is de voorjaarsnota niet voor bedoeld. 
Dit had als voorstel in de raad 
behandeld moeten worden. Ook staat 
in de nota een exploitatiebijdrage 
voor het Cultureel Centrum à € 
60.000, en ook daarover had vooraf in 
de raad toestemming gevraagd 
moeten worden. Als procedures voor 
begroten en investeren niet worden 
nageleefd, kan de raad haar rol niet 
goed vervullen, zo betoogde Albert. 
De fractie heeft om die reden tegen de 
Voorjaarsnota 2023 gestemd, en 
werd daarin gevolgd door de fracties 
van PvdA en SP. 

Kadernota 2024 

Eerst even iets uitleggen. Vanaf 
2026 wordt het Gemeentefonds 
bevroren, d.w.z. het groeit niet meer 
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mee met de rijksuitgaven. Gevolg is 
dat vanaf dat jaar veel gemeenten 
hun begroting niet meer rond zullen 
krijgen. Om die reden wordt 2026 
door de gemeenten het "ravijnjaar" 
genoemd. Dit gegeven speelt 
uiteraard een rol in de discussies 
over de financiën van onze 
gemeente.  

Bij de behandeling van de Kadernota 
2024 in de raad merkte Albert op, 
dat de gemeente de afgelopen jaren 
steeds meer geld overhoudt, vooral 
omdat we als gemeente zo weinig 
van de grond krijgen. Hoe durven we 
dan meer geld te claimen van het 
rijk? De afgelopen tijd is 
herhaaldelijk bewust gekozen om 
plannen die klaar lagen opzij te 
schuiven, ten koste van de 
investering in ambtelijke inzet, 
onderzoeksgeld en tijd. 

De Kadernota roept het beeld op van 
“Groundhog Day”, verzuchtte 
Albert. "We gaan weer eens goed 
kijken naar plannen voor 
sportfaciliteiten, we gaan weer in het 
waterketenplan opschrijven dat de 
riolering in Adegeest prioriteit heeft, 
we gaan voor de zoveelste keer in 
kaart brengen hoe het gemeentelijk 
vastgoed verduurzaamd moet  



worden, we gaan weer in gesprek 
met scholen over huisvesting, we 
gaan weer de rotonde Raadhuislaan 
aanpakken, we gaan weer plannen 
maken voor het Ambachts- en 
Baljuwhuis, we wachten maar weer 
eens een half jaar op plannen voor 
onze culturele voorzieningen en de 
verduurzaming van de bibliotheek. 
Voor een deel hiervan zijn in deze 
kadernota daarbij nog geen middelen 
gereserveerd, zodat we weten dat het 
op zijn vroegst 2025 wordt". 

"Voor nu vindt GroenLinks het 
vooral van belang om te voorkomen 
dat dit vier verloren jaren worden. 
Als dit het beleid voor 2024 moet 
worden, zal veel af gaan hangen van 
het laatste collegejaar 2025. De 
verleiding zal groot zijn ons dan 
blind te staren op verkiezingen, en 
natuurlijk het ravijnjaar. Daarbij 
komt dan de vraag naar voren: als 
Voorschoten haar middelen steeds 
niet gebruikt, hoe kan zij dan klagen 
over een budgetverlaging? In 
hoeverre kunnen we serieus spreken 
van een ravijnjaar, als we bestuurlijk 
al lang van de klif gevallen zijn?" 

Albert sloot zijn betoog af met een 
ingrijpende suggestie: als we 
bestuurlijk geen deuk in een pak 
boter kunnen slaan, als we de 
mensen niet kunnen vinden om het 
werk gedaan te krijgen, als we keer 
op keer onze beloften niet gestand  
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kunnen doen, waarom zou een fusie 
met Leiden dan niet beter zijn voor 
ons dorp? 

Ontwikkelvisie centrum 

Al jaren wordt er in de raad 
gesproken over de ontwikkeling van 
het centrum. Een extern bureau heeft 
nu, in opdracht van de gemeente, een 
samenhangend beeld geschetst van 
hoe het centrum van ons dorp er uit 
zou kunnen zien. De rapportages en 
voorstellen die de afgelopen jaren 
zijn uitgebracht, zijn in die visie 
meegenomen. De raad heeft deze 
ontwikkelvisie unaniem 
aangenomen. Naar aanleiding van 
het raadsvoorstel kwam de fractie 
met een motie over het vergroten 
van de openbare watervoorzieningen 
in het centrum. Je kunt door Dunea 
openbare tapkranen laten installeren, 
in andere gemeenten is dat ook al 
gedaan. Het aantal warme dagen 
neemt toe, en dan is koel water in het 
centrum alleen maar welkom. De 
motie was door alle fracties 
ondertekend en werd unaniem 
aangenomen. Verderop in dit 
nummer wordt aan meer aandacht 
besteed aan de ontwikkelvisie op het 
centrum. 

De cultuur en de bibliotheek 

Zoals bekend was er ooit een plan 
om de bibliotheek om te bouwen tot 
multifunctionele accommodatie, met 
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voorzieningen voor theater, film en 
cultuuractiviteiten. Eind vorig jaar 
stemde een meerderheid van de raad 
ermee in hiervan af te zien. Het 
college voorzag, dat een keuze voor 
die oplossing vanaf 2026 tot tekorten 
op de begroting zou leiden. De 
kosten zouden te hoog zijn en er 
waren ook teveel risico's en 
onzekerheden. De raad droeg toen 
het college op om uiterlijk eind juni 
2023 met een oplossing te komen 
voor de huisvesting van de culturele 
voorzieningen en voor de 
bibliotheek. Welnu, die oplossing is 
er nog niet. Het college heeft in een 
informatiebrief aan de raad een 
voorkeur laten weten voor de 
Kruispuntkerk als locatie voor de  

culturele activiteiten uit het 
Cultureel Centrum. Het gaat dan om 
toneel, filmhuis, muziek- en 
dansscholen. Met de eigenaar is een 
intentieovereenkomst gesloten om 
een haalbaarheidsonderzoek uit te 
voeren naar het huisvesten van de 
culturele voorzieningen en het 
toevoegen van een 
woonprogramma. De bibliotheek 
blijft de komende vijf tot zeven 
jaren in de huidige locatie 
gehuisvest. Dat betekent ook, dat 
geen grote  
duurzaamheidsmaatregelen in de 
bibliotheek zullen worden getroffen. 
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Afscheid 

Auteur: Steef Harlaar

Bijna 45 jaar geleden, in 1978, ben ik 
lid geworden van de Pacifistisch 
Socialistische Partij (PSP). De Koude 
Oorlog werd hartstochtelijk gevoerd, 
de laatste Hete Oorlog leefde voort in 
geest en lichaam van ouders en 
grootouders, dus een partij die “nooit 
meer oorlog” wilde, was koren op mijn 
18-jarige molen.

Meteen actief geworden in de lokale 
afdeling in Voorschoten (toen nog een 
subafdeling van Leiden). Vooral het 
tijdperk 1978 - 1982 (kraken, veel 
demonstraties tegen van alles en nog 
wat, gemeenteraadsverkiezingen) was 
druk, intensief en ontzettend leuk en 
nuttig. De PSP bleef klein, maar 
daardoor de standpunten helder, 
duidelijk en onwrikbaar: afschaffen van 
het leger, afschaffen ven het Militair 
Industrieel Complex, weg met de 
NAVO, weg met het koningshuis, 
socialisatie van de maatschappij. 

De PSP (en ook de PPR, de CPN en 
EVP) bleven klein. Binnen de partijen 
ontstond steeds meer de idee om samen 
te gaan, zodat je meer zou kunnen 
bereiken. In 1989 besloten wij in 
Voorschoten om over te gaan in 
GroenLinks en landelijk werd besloten 

tot het meedoen van de Tweede 
Kamerverkiezing met één lijst. Winst: 
3 zetels (van 3 naar 6). In Voorschoten 
haalde GroenLinks zelfstandig een 
zetel. In 1990 werd GroenLinks 
officieel opgericht en in 1991 hieven de 
vier partijen zich op. 

GroenLinks werd nooit echt heel groot, 
het zetelaantal schommelde tussen 4 in 
2012 en 14 in 2017. Ik vond dat goed. 
GroenLinks-vertegenwoordigers in 
Kamer, Gemeenteraad, Staten en EP, 
werden en worden door vriend en 
vijand beschouwd als deskundig en 
zeer gedreven vertegenwoordigers, 
goed op de hoogte van dossiers en 
zaken die spelen. Paul Rosenmöller, 
Femke Halsema en Jesse Klaver 
werden vaak beschouwd als dè 
oppositieleider en wisten vanuit die 
positie regelmatig wat te bereiken. De 
standpunten van de partij waren 
redelijk helder (hoewel minder dan 
vroeger).  

Maar l’histoire se répète. Helaas. De 
laatste jaren ontstond binnen de partij 
de idee dat we te klein en nietszeggend 
waren. Om werkelijk wat te bereiken 
door mee te regeren, zouden we veel 
groter moeten worden. Daarom is 
ondertussen alles in het werk gezet om  



de partij intensief met de PvdA te laten 
samenwerken wat natuurlijk leidt tot 
een fusie. Verenigd Links is geloof ik 
de werknaam. Van een duidelijke 
partij, met heldere standpunten zullen 
we een grauwe middenpartij worden, 
vrees ik. Als we overigens al een 
middenpartij worden, en niet 
meegesleurd worden met de 
dramatische neergang van de PvdA…. 

De PvdA. Als er iets is wat GroenLinks 
niet is, is dat de PvdA. In haar 
beginjaren, vlak na de oorlog, was het 
nog wel een redelijk linkse partij 
(hoewel diehards uit de SDAP daar 
ongetwijfeld toen ook al anders over 
dachten). Steeds meer en steeds vaker 
ging het binnen de PvdA niet meer 
over de linkse idealen, maar over 
meebesturen. Meebesturen werd het 
kernpunt van de PvdA. Zonder 
meebesturen geen bestaansrecht. Dat 
culmineerde in de fracties onder Wim 
Kok (“weg met de ideologische veren”) 
en Wouter Bos. En dat leidde ertoe dat  

de PvdA, met de VVD en D66 of CDA 
de basis legde voor de afbraak van de 
verzorgingsstaat. De marktwerking in 
de zorg (lees: de uitverkoop aan 
commerciële bedrijven), in de 
volkshuisvesting, in het onderwijs, in 
het openbaar vervoer, in de jeugdzorg, 
leidden tot een zeer ernstige 
verslechtering van de kwaliteit 
daarvan. De commerciële bedrijven die 
de zaken overnamen concurreren met 
andere bedrijven, wat leidt tot 
bezuinigingen, tijdschrijven, stopzetten 
van activiteiten, afstoten naar 
gemeentes et cetera. Al die bedrijven 
hebben natuurlijk immense 
administratieve organisaties nodig, 
geleid door een brede managerslaag. 

Van zo’n partij wil ik geen lid zijn, en 
sinds een week of drie ben ik dan ook 
geen lid meer van GroenLinks 

Spijtig, maar helaas onvermijdbaar. 
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Het centrum op de schop 

Auteur: Fons Lemmens 

Er wordt al jaren gesproken over een 
renovatie van het centrum van ons 
dorp. Er zijn een paar redenen voor die 
renovatie. Allereerst is het gewoon 
nodig dat sommige plekken een 
opknapbeurt krijgen en wat 
aantrekkelijker worden gemaakt. 
Daarnaast kun je je afvragen of ons 
dorp nog wel met zijn tijd meegaat. 
Moeten we de inrichting van het 
centrum niet beter gaan aanpassen aan 
de wensen van de inwoners? En dan is 
er ook de klimaatverandering. We 
hebben deze zomer weinig hittestress 
meegemaakt, maar hoge temperaturen 
die we elders hebben gezien kunnen 
ook hier voorkomen. Zijn we daar 
genoeg tegen beschermd? En als er 
overdreven veel regen valt kan het riool 
op sommige plaatsen de verwerking 
van al dat water niet aan. Er moet 
kortom wat gebeuren. En hoe langer je 
erover blijft vergaderen, hoe groter de 
klus uiteindelijk gaat worden. 

In de laatste vergadering voor het 
zomerreces boog de gemeenteraad zich 
over de “Ontwikkelvisie Centrum 
Voorschoten”, een plan voor de 
ontwikkeling van het centrum, 
opgesteld door een stedenbouwkundig 
bureau. Deze centrumvisie biedt een 
beeld van hoe het centrum er uit zou 
kunnen zien. Een belangrijk pluspunt  

van deze visie is dat wordt 
voortgebouwd op plannen en ideeën 
die in eerdere rapporten al zijn 
uitgewerkt. Er wordt niet helemaal 
opnieuw begonnen, er wordt juist 
samengevat wat al eerder is bedacht. 
Het is een visie, dus wat we nu precies 
gaan doen moet nog uitgedacht en 
afgesproken worden.  

De centrumvisie geeft om te beginnen 
een typering van wat er mis is. De 
uitstraling van de openbare ruimte, zo 
staat er, heeft niet de kwaliteit die past 
bij de belangrijkste plek van 
Voorschoten. Er zit weinig lijn in de 
inrichting, en de openbare ruimte wordt 
niet beter onderhouden dan andere 
plaatsen in Voorschoten. Er zijn veel 
verschillende bestratingsmaterialen 
gebruikt. De inrichting is rommelig en 
de totale uitstraling soms ook, doordat 
verschillende winkelpuien, 
uitstallingen en terrasafscheidingen 
sleets zijn. In een groot deel van het 
centrum worden fietsen en auto’s 
duidelijk zichtbaar geparkeerd, en dat 
draagt niet bij aan de aantrekkelijkheid 
en de verblijfskwaliteit. 
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Wat verblijfskwaliteit wordt genoemd, 
neemt een centrale plaats in in de 
centrumvisie. Het centrum moet niet 
louter een plek zijn om te winkelen, het 
moet een prettige plek zijn om te 
verblijven, een plek waar je graag 

naartoe gaat omdat het er gezellig is, 
waar je anderen kunt ontmoeten, een 
gebied met veel terrasjes, koffietentjes, 
evenementen, kortom: er is altijd wel 
wat te doen. Het  centrum zou een soort 
verlengstuk van je huiskamer moeten 
worden (in het Engels: urban living). 
Trouwens, over huiskamers gesproken, 
ook een ander probleem moet dringend 
aangepakt worden: het woningtekort. 
Daar zijn in en rond het centrum 
mogelijkheden voor. Verbetering van 
het centrum betekent dus ook: meer 
woongelegenheden. 

Hoe zou, volgens de centrumvisie, 
het centrum van Voorschoten er in 
2040 uit kunnen zien? Dat wordt 
zichtbaar gemaakt met behulp van 

een indeling in drie 
ontwikkellocaties (zie afbeelding). 
Een locatie is de openbare ruimte; 
daar worden de Schoolstraat, de 
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Voorstraat en het Treubplein mee 
bedoeld. De tweede locatie wordt de 
noordflank genoemd; daarin 
bevinden zich het Churchillplein, de 
Kruispuntkerk en het Gemeentehuis. 
Als derde locatie is er de zuidflank, 
dat zijn het Wagenerf, het MOC-
terrein en het Burg. van der 
Haarplein. 

In de openbare ruimte wordt de 
Schoolstraat een mix van winkels, 
proeverijen, koffietentjes en 
terrasjes. Over de hele lengte wordt 
een groene zitrand met bloembakken 
aangelegd. Het Treubplein wordt het 
belangrijkste ontmoetingsplein met 
bankjes en terrasjes, en ruimte voor 
evenementen. De parkeerplaatsen 
verdwijnen. De Voorstraat krijgt een 
opknapbeurt. Eigenlijk zou je de 
Voorstraat moeten zien als een 
langgerekt plein, dat in het verlengde 
ligt van het Treubplein.  Auto’s 
moeten elders geparkeerd worden. 
Op het Churchillplein komt 
nieuwbouw: een supermarkt (de Aldi 
heeft meer ruimte nodig) met 
daarboven betaalbare woningen voor 
senioren. Die woningen worden 
aangelegd rondom een binnentuin op 
het dak van de supermarkt. Verder 
komt daar een ondergrondse 
parkeergarage, zo mogelijk in 
aansluiting op de parkeergarage van 
AH. De Kruispuntkerk wordt het 

nieuwe centrum voor culturele en 
sociale activiteiten, inclusief een 
filmzaal. Als de Aldi verhuist, 
kunnen op die plek woningen en/of 
horeca worden neergezet. Het 
gemeentehuis wordt onderdeel van 
een nieuw te bouwen 
gemeenschapshuis, waar de 
dienstverlening van de gemeente is 
ondergebracht, waar ook het bestuur 
en de ambtenaren zijn gehuisvest, en 
waar wellicht ook de bibliotheek in 
zal worden ondergebracht. 

Op het Wagenerf en het MOC-
terrein worden nieuwe woningen 
gebouwd voor senioren, starters en 
gezinnen. Hierbij kan gedacht 
worden aan intieme autovrije straten 
en een collectieve binnenstad tuin. 
Verder valt te denken aan een 
passantenhaventje, waar je vanaf de 
Vliet kunt aanmeren en zo het 
centrum in lopen. De omgeving van 
het Burg. van der Haarplein komt er 
heel anders uit te zien met veel groen 
en bomen. Daar tussenin gebouwen 
voor maatschappelijke 
voorzieningen, kantoortjes, 
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dienstverlening, sportvoorzieningen, 
en nieuwe appartementen voor 
starters en senioren. Die hele 
omgeving aan de zuidflank van het 
centrum wordt omgebouwd tot een 
groen stedelijk woonmilieu.  

Om het centrum heen wordt een 
groene ring aangelegd, met veel 
bomen en struiken. Dan hebben we 
het over Julianalaan, Raadhuislaan, 
Oranjeboomstraat en Kon. 
Marinelaan. Ook moet de inrichting 
van het centrum zo goed mogelijk 
aansluiten op de omgeving. 

Ik herhaal nog eens: het gaat hier om 
een visie, een schets van hoe het zou 
kunnen zijn. Het moet allemaal nog 
verder worden uitgewerkt in 
concrete plannen, die door de raad 
moeten worden goedgekeurd. Dan 
moet er een programma, worden 
opgezet, waarvan de onderdelen in 
samenhang en in een goed 
doordachte volgorde moeten worden 
uitgevoerd. De Gemeenteraad heeft 
de Centrumvisie op 6 juli unaniem 
goedgekeurd. 
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Yenthe 
Auteur: Michiel van Essen 

Via Whats App was er heel snel een 
afspraak geregeld, het leek Yenthe 
leuk. Aan het einde van het gesprek 
vertelde ze dat ze het vooraf ook wel 
spannend had gevonden. 
Ondergetekende had er weinig van 
gemerkt. 

We zaten aan de eettafel in de 
huiskamer, samen met haar moeder. 
Die vulde soms zinvolle zaken aan 
en gaf haar dochter veel ruimte om 
te vertellen. 

Hoe zit dat nu met het lidmaatschap? 
Y: Ik mag geen lid van GL landelijk 
zijn, daar moet je 16 voor zijn, en ik 
ben 14. Maar lokaal kan ik wel lid 
zijn, een soort aspirant lidmaatschap. 
Daarmee mag ik bijna alles wat een 
lid ook mag, alleen heb ik geen 
stemrecht. Zo gauw als ik 16 ben 
word ik gewoon lid. Van Dwars ben 
ik wel lid. Helaas zijn er regelmatig 
bijeenkomsten in Utrecht, dat is voor 
mij bijna niet te doen, ik ga het wel 
verder verkennen. 

 Ik ben bij een bijeenkomst over 
Jeugdzorg geweest met Lisa 
Westerveld, en eentje over 
provinciale verkiezingen. Verder 
volg ik veel debatten van de Tweede 
Kamer, zowel op televisie als in Den 
Haag. 

Foto: Yenthe en Lisa Westerveld 

Is zo’n bijeenkomst over de 
provinciale verkiezingen leuk? Y: 
het was nogal onbekend, en ik wilde 
er meer van weten, ook mijn mentor 
op school wist er weinig van. Die 
ging wel stemmen trouwens. Ik kon 
op school heel veel doen met mijn 
belangstelling voor politiek. Mijn 
school is een Agora school, een 
school (red: leren vanuit je eigen 
nieuwsgierigheid) waar je de eerste 3 
jaar vooral met projecten bezig bent. 
Nu, in de 4e, krijg ik wel klassikaal 
les. 

M: je belangstelling voor politiek 
begon al in groep 8!  

Y: Dat kwam door wat er kort na de 
2e Kamerverkiezingen gebeurde: dat 
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functie elders voor Pieter Omtzigt. 
Ik vroeg me vooral af wie dat de 
wereld in geslingerd had. Dat bleek 
Rutte zelf te zijn geweest. Hoe dat 
zo lang niet duidelijk kon worden! 
Het debat op tv was zeer interessant, 
het duurde to 0.1.00 uur s ’nachts. 
M: ja een beetje stiekem, als Yenthe 
ergens voor gaat vindt ze dat zo 
interessant… Yenthe vervolgd: en  
dat Rutte er dan over zegt er geen 
actieve herinnering aan te 
hebben…dat vond ik best bijzonder. 
Na enig doorvragen zegt Yenthe: 
heel raar, en een slap excuus. Ze 
blijft vrij voorzichtig in haar 
uitspraken. M houdt zich op de 
vlakte. 

Sinds ze 14 is reist Y zelf naar Den 
Haag( M werkt in Voorburg) en 
vindt M dat ze een goed team zijn 
als het gaat over veiligheid. Eerder 
ging M altijd mee naar de 2e Kamer, 
nu is app-contact genoeg. Y: een 
beveiliger van de 2e Kamer kent me 
nu al! Soms ben ik voor mijn rust 
daar, maar ook zijn het soms heftige 

debatten. Wij waren er bij toen Rutte 
zijn ontslag aanbood! 

Heb je ideeën over wat je in 
Voorschoten kan doen? Y: Meedoen 
met dat maandagavondoverleg met 
de Fractie wat er zo nu en dan is. Ik 
wil graag de cursus doen, en 
meedoen met flyeren en schoonmaak 
acties, dat heb ik al gedaan en het is 
leuk. 

Heb je een droom voor wanneer je 
18 bent? Zeer snel en spontaan: het 
huis uit! Daarna: Ik wil wel kamerlid 
worden of beleidsmedewerker en 
sociologie of politicologie gaan 
studeren. 

Y legt daarna nog veel over de 
Agora-school uit en we besluiten 
met de vraag wil je zelf nog iets 
kwijt? Y denkt even na en M zegt: je 
bent heel blij met hoe je serieus 
genomen wordt binnen GroenLinks 
Voorschoten. Dat wordt volledig 
beaamt. Toen ondergetekende het 
huis uit stapte, dacht ik: Laat die 
maar schuiven, die komt er wel… 
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Burgerberaad in Zuid-Holland, de stand van zaken 
Auteur: Astrid Cortel 

Dit voorjaar heeft in de provincie 
Zuid-Holland een burgerberaad 
plaatsgevonden. Over aanleiding en 
achtergrond berichtte ik u in de 
Impressie van maart dit jaar. Het 
beraad vond plaats op 3 
verschillende plaatsen in de 
provincie en richtte zich op 3 
verschillende thema’s. In Rotterdam 
gingen deelnemers het gesprek aan 
over wonen, in Bodegraven over de 
toekomst van het platteland en in 
Oud-Beijerland over leefbaarheid, 
verkeer en vervoer. Afgesproken 
werd dat dat de uitkomsten van de 
beraden zouden worden gebruikt 
voor de coalitieonderhandelingen na 
de Provinciale verkiezingen van 15 
maart en dat eventuele afwijking van 
het akkoord door Provinciale Staten 
wordt gemotiveerd. De organisatie 
van het beraad was in handen van de 
onafhankelijke stichting G1000. 

Op 25 maart jl. werd het 
‘Burgerakkoord’ overhandigd aan 
Provinciale Staten. Een 
indrukwekkend document met maar 
liefst 115 punten waarover de 
deelnemers (360 in totaal) 
overeenstemming hadden bereikt. 
Op de lijst van het Beraad ‘Wonen’  

staan vooral wensen die te maken 
hebben met betaalbaarheid, met 
bouwen voor starters, jeugd en 
ouderen en met doorstroming. Het 
akkoord van het beraad ‘Toekomst 
van het platteland’ gaat onder meer 
over biodiversiteit, bereikbaarheid, 
consuminderen en een toekomst ook 
voor boeren. En op de lijst van 
‘Leefbaarheid, verkeer en vervoer 
staan punten als betaalbaar OV en 
gedragsverandering. 
Het volledige overzicht kunt u 
vinden in het Provinciaal 
Burgerakkoord op  
https://www.zuid-
holland.nl/actueel/participatie/burger
beraad-g1000zuid-holland/ 

Ook de redactie van Impressie heeft 
zich over het akkoord gebogen. De 
punten die ons het meeste 
aanspraken zijn, in willekeurige 
volgorde: 

• Wonen

Wonen is uitsluitend een 
nutsvoorziening en geen 
verdienmodel. Eerst langdurig 
leegstaande kantoorpanden 
ombouwen: Gemeentes mogen voor 
nieuwbouwplannen voor een bepaald 
type woning geen vergunning 
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verlenen zolang vergelijkbare 
woningen gerealiseerd kunnen 
worden door ombouw van een 
leegstaand kantoorpand.  

De provinciale staten moet geld 
beschikbaar stellen voor de 
gemeenten om woningen voor 
starters te bouwen en daarop toezien. 
Er zijn grote blokkades voor ouderen 
om kleiner te gaan wonen, wat een 
groot probleem is met de 
vergrijzende populatie – meer 
initiatieven zoals de Berkenflat in ’s-
Gravenzande (slimme 
seniorencomplexen) zijn nodig.  

• Toekomst van het platteland

Lokaal produceren en consumeren 
leidt tot veel positieve dingen, zoals 
steun voor lokale producenten, 
gezondheid en minder 
transportbewegingen en dus CO2-
reductie. De provincie Zuid-Holland 
ondersteunt regulier werkende 
agrariërs en telers die willen 
omschakelen naar een biologische 
bedrijfsvoering op organisatorisch, 
administratief en financieel niveau. 
Eén en ander zodanig dat er een 
reëel verdienmodel ontstaat voor de 
agrariërs en telers. De ondersteuning 
van deze transitie kan worden 
beëindigd wanneer er, redelijkerwijs, 
zelfstandigheid is opgebouwd door 
de agrariërs en telers, echter met een 

maximale termijn van 5 jaar. De 
provincie Zuid-Holland ondersteunt 
de van regulier naar biologisch 
overschakelende agrariërs en telers 
bij het verbreden van de activiteiten 
in hun onderneming. Indien wet- en 
regelgeving, bestemmingsplannen en 
vergunningen aanpassing behoeven 
dient dit te worden gewijzigd.  Streef 
naar onafhankelijkheid op het gebied 
van energie; allereerst door zoveel 
mogelijk zonnepanelen op bestaande 
en nieuwe daken te leggen en door in 
de provincie op andere manieren 
voldoende energie op te wekken.  

• Leefbaarheid, verkeer en
vervoer

Provinciale Staten pakt de regie 
terug over alle OV-bedrijven in de 
provincie, zodat er een duidelijke 
besluitvorming en beleid is.  

OV beter beschikbaar maken door de 
frequentie te verhogen en in de 
rustige gebieden door een 
combinatie van streek- en belbus, die 
vaker rijden en langer doorrijden.  

Betaalbaarder maken van het OV 
door een andere verdeling van 
budget van de Provinciale Staten. En 
daarnaast aansturen bij 
vervoersbedrijven op een andere 
kostenstructuur, werkgevers- en 
werknemersregelingen met 
goedkoper of gratis OV, 

17



accijnsverlaging. De biodiversiteit in 
de stedelijke omgeving wordt 
bevorderd door minder asfalt en 
tegels. De provincie stelt gratis 
groenmateriaal beschikbaar voor 
bewoners die met plannen hiervoor 
komen. 

• Stimulering van het nieuwe
werken.

De volgende stappen, van advies 
naar besluit 
Onlangs is ambtelijk advies gegeven 
over de verschillende voorstellen in 
het Burgerakkoord. In dit advies 
staat per voorstel of er al beleid op is 
en/of wat de stappen zijn om het 
beleid te maken ofwel aan te passen. 
In sommige gevallen wordt het 
beleid namelijk elders 
gemaakt/uitgevoerd, bijvoorbeeld 
door gemeenten of de Rijksoverheid. 

In die gevallen is aangegeven welke 
rol de provincie hierin eventueel kan 
vervullen. In de loop van september 
gaat het advies naar Provinciale 
Staten. In oktober beslissen 
Provinciale Staten over de 
voorstellen. In het volgend nummer 
van Impressie zullen wij u hierover 
berichten.  
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Steef’s EI

Jair Bolsonaro 

Ik hoor u denken: wat heeft deze 
rechts-extremistische, gewelddadige 
conservatief met Voorschoten te 
maken. Ga ik u uitleggen. Onze Jair 
houdt niet van bomen. Hij ziet er het 
liefst zo min mogelijk in het wild 
staan en zo veel mogelijk in de 
houtindustrie als plank, tafel, huis, 
doodskist, wat hem maar geld 
oplevert. Sinds hij president werd in 
2019 is de jaarlijkse kap van het 
Amazone woud verdubbelt tot bijna 
14.000 km2. (Sinds hij weg is, loopt 
dat gelukkig snel terug) 

Ik moest aan deze Jair denken, toen 
ik langs een stukje ex-oerbos van 
Voorschoten liep. Vroeger (jaha…) 
hadden we best een mooi bos met 
oude en grote bomen staan, zo 
ongeveer van Mozartlaan tot Noord 
Hofland, achter Beresteijn, 
Zilverfabriek en Berbice langs. 
Geheimzinnig speelterrein tijdens 
mijn lagere school tijd (de Grot!) 

waar je altijd de kans liep 
uitgeschopt te worden door één van 
de dames Begeer of één van de 
paters montfortanen van Beresteijn. 
Mooie tijden. 

Maar toen kwam de geest van Jair 
tot ons. 

Eerst werd (in 1969 ofzo), de 
Beethovenlaan verlengd en de 
Admiraal de Ruytersingel aangelegd: 
direct langs het bos. Vanaf toen 
stroomde het auto-gif zo naar 
binnen. 

De Zilverfabriek stond natuurlijk 
altijd al midden in het bos maar de 
bouw begin jaren tachtig tot het 
grootse witte gebouwencomplex van 
Mexx maakte het kleiner en nietiger. 

Eind jaren tachtig werden er grote 
huizen op de Benvenutoweg 
gebouwd. Tot dan toe was dat een 
straatje met wat kleinere woninkjes. 
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In 1991 werd het Witte IJspaleis 

midden in het bos aan de 
Beethovenlaan 100 gebouwd. 

Ondertussen wordt er (door C. 
Begeer?) gebouwd op de hoek 
Nicolaaspad / Beethovenlaan. Zal 
ook wel weer prachtig worden… 

En nu is het bos achter Beresteijn 
aan de beurt. Wat een kaalslag heeft 
daar plaatsgevonden. Ik heb altijd 
gedacht dat er alleen nieuwbouw 
gepleegd zou worden op de plekken 

van de oude gebouwen, maar daar 
lijkt het niet op. (Jammer dat dat 
punt uit het programma van 
GroenLinks (alleen bouwen op 
bestaand bebouwd gebied) hier niet 
als uitgangspunt is gekozen.) 

En let maar op: om onverklaarbare 
redenen zal het restant van het oude 

hoofdgebouw instorten, zodat de 
nieuwbouw nog massaler kan 
worden. 

Als er gesproken wordt een strookje 
bouwgrond (dat in eerste instantie al 
bestemd was voor een 
woonwagenkampje) te bebouwen 
met wat huizen voor jongeren is de 
buurt te klein. 

Als er voorzichtig ideeën worden 
geopperd eens te denken om een 
stukje WEILAND te bestemmen 
voor de broodnodige betaalbare 
woningbouw, is Voorschoten te 
klein. Massale protesten volgen. 

Maar als er een stuk natuurgebied, 
een stuk mooi en waardevol bos 
gesloopt wordt blijft het 
oorverdovend stil in Voorschoten. 

Triest 
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Bart Verschoor 
Auteur: Michiel van Essen 

In ons eerste contact met behulp van 
WhatsApp was er al humor: hij een 
nieuw lid? Hij was in het echt 
helemaal geen nieuw lid. Dat zou 
een leuke opening van het interview 
kunnen worden, daar waren we het 
al over eens. 

Op Barts voorstel spraken we op 
maandagavond af in café de 
Lindeboom. De verwachting dat het 
daar, zo direct na het Weekend van 
Voorschoten, rustig zou zijn, kwam 
uit. Voor de rust kozen we om 
binnen te zitten: het was terrasweer. 

Hou zit dat nou met dat 
lidmaatschap van GroenLinks: hij 
stond in Voorschoten op de 
sympathisantenlijst. Bart: in 2019 
had ik me al aangemeld bij 
GroenLinks maar toen woonden wij 
nog in Leiden. In 2021 zijn we 
verhuisd naar Voorschoten, alleen 
heb ik dat niet aangepast in “mijn 
Groenlinks”. Dus leek het alsof ik 
nog in Leiden woonde. Toch kreeg 
ik wel, zo nu en dan, mails van de 
afdeling, waaronder die waar er om 
bestuursleden gevraagd werd, 
afgelopen zomer. Marijke Kleijweg 
heeft e.e.a. uitgezocht en daarna heb 
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ik het in “mijn GroenLinks” 
aangepast: een nieuw lid in 
Voorschoten. Was er een aanleiding 
waarom je je aanmeldde bij GrLi in 
2019?  

De grote lijn is dat ik in de loop van 
mijn leven steeds “groener en 
socialer” ben geworden. Ik ben korte 
tijd lid van D66 geweest, niet actief 
daarin, en heb, bij het ontstaan van 
Partij voor de Dieren, eenmaal 
daarop gestemd. Dat om die partij in 
de 2e Kamer te krijgen, omdat ik hun 
ideeën over systeemveranderingen 
erg kan waarderen en dat geluid in 
de Kamer belangrijk vond. Daarna 
heb ik altijd GroenLinks gestemd. 
Het klimaat verandert al langer en 
het is nu zo zichtbaar, voelbaar. We 
moeten als mensen wel het tij keren 
als het gaat over de opwarming van 
de aarde. Wat verder een rol speelt 
zijn zaken als dat steeds meer 
duidelijk wordt, dat microplastics 
overal in zitten, tot en met ons eigen 
lijf. Je maag draait zich bij die 
gedachte alleen al om. Veel mensen 
in onze samenleving logischerwijs 
niet bezig met deze 
milieuvraagstukken, maar meer met 
vragen als: hoe kan ik de 
boodschappen betalen, en heb ik een 
dak boven mijn hoofd: je zou het 



overleven kunnen noemen. Er leven 
in Nederland 1 miljoen mensen in 
armoede, ongelofelijk! Veel zorg- en 
uitvoeringsinstanties zijn de 
afgelopen kabinetten zo uitgekleed 
en hebben noodzakelijke steun zo  

ingewikkeld gemaakt, dat moet veel 
simpeler. Mensen gewoon uit de 
schulden helpen, met een 
basishouding van vertrouwen. Er 
moet meer vanuit empathie gedacht 
worden, niet meer dat wantrouwen. 
Ik denk wel dat de mensheid in staat 
is om de noodzakelijke aanpassingen 
te doen, alleen….. 

Hier spreekt een zeer bevlogen en 
betrokken Bart, wat voor werk doet 
hij?  

Ik werk bij de provincie Zuid 
Holland, ik ben teamleider van het 
programma “Transitie Haven en 
Industrie”. Het gaat o.a. over de 
verduurzaming van de industrie. Dat 
gaat in samenwerking onder andere 
met het Rijk en het Havenbedrijf. 
Wanneer we doorpraten over zijn 
werk, blijken er voor Bart stevige 
dilemma’s te zijn. In hoeverre moet 
je als overheid bedrijven de tijd 
geven, of moeten de eisen verhoogd 
worden met als mogelijk gevolg dat 
het bedrijf vertrekt naar een land 
waar de eisen minder hoog zijn. 
Met 
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alle gevolgen voor de werknemers 
en hun gezinnen….dat houdt hem 
behoorlijk bezig. En als deze 
bedrijven vertrekken en op een 
andere locatie niet (bijvoorbeeld) 
hun uitstoot verminderen, schiet de 
wereld er niets mee op. Wat is 
wijsheid? De “wedstrijden” tegen 
bijvoorbeeld Chemours in Dordrecht 
en Tata Steel in IJmuiden zijn voor 
de provincies heel lastig. Er zijn 
steeds weer toegestane stoffen die 
echt slecht zijn voor de wereld, dan 
moet iedere keer weer aangetoond 
worden dat die stoffen slecht zijn. 
Wanneer we doorpraten vraagt ook 
Bart zich af of de provincies genoeg 
toegerust zijn om deze bedrijven te 
sturen naar vergroening. 

We keren even terug naar of er een 
directe aanleiding was om lid te 
worden van GrLi. Het antwoord is 
nee, het is een stapsgewijze 
bewustwording die maakte dat er een 
noodzaak ontstond om iets te gaan 
doen. En nu, met een gezin met 2 
kleine kinderen in een iets rustiger 
fase, kan hij tijd vinden om actiever 
te worden. Vandaar dat hij zich 
aanmeldde als kandidaat bestuurslid. 



Het praat heel gemakkelijk met Bart, 
hij is zeer open over zijn ideeën en 
gevoelens. Het gaat zo van het ene 
onderwerp naar het andere, van OV 
prijzen naar fossiele subsidies, de 
lokale samenwerking met de PvdA, 
het land van Rodenburg en 
bouwplannen in het Centrum. We 
zijn zo een uur verder, heerlijk. 

Wat voor opleiding heeft hij 
eigenlijk gedaan? Ik heb 
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geschiedenis gestudeerd en toen ik 
klaar was in 2008 op zoek naar een 
baan, vond ik bij de overheid een 
opleidingsbaan binnen het 
Energietransitie Programma. Daarin 
ging het onder andere ook over 
duurzame energie en circulaire 
economie, razend interessant 
allemaal, daar ben ik niet meer van 
losgekomen….. 

Heeft hij vragen aan interviewer? 
Dan blijkt dat hij ook nadenkt over 
hoe verder kennis te maken met de 
afdeling van GrLi in Voorschoten. 
Voorbij komen de schoonmaak 
acties, de Groene Borrels, maar ook 
de maandagavonden die de fractie 
opzet over een bepaald onderwerp 
dat op de Raadsagenda staat. En 
natuurlijk de 2 ledenvergaderingen 
die er in een jaar zijn. Bart heeft er 
zichtbaar veel zin in, en wat 
ondergetekende betreft: zeer, zeer 
welkom! 



Groen/Rood, samen de verkiezingen in 
Auteurs: Fons Lemmens en Astrid Cortel 

De verkiezingen van de tweede 
kamer komen er aan. Op 22 
november a.s. gaan we naar de 
stembus. Het lijkt er op dat deze 
verkiezingen boeiender en 
spannender gaan worden dan de 
vorige. Het politieke landschap ziet 
er volledig anders uit. Partijen als 
CDA en FVD lijken nagenoeg te 
verdwijnen. Nieuwkomers als BBB 
en NSC, de partij van Pieter 
Omtzigt, zullen naar verwachting 
veel stemmen trekken. En, last but 
not least, ons eigen Groenlinks zal 
samen met de Partij van de Arbeid 
met één lijst deze verkiezingen in 
gaan. Frans Timmermans zal de lijst 
aanvoeren en opteert voor het 
premierschap. 
Een overweldigende meerderheid 
van de GL- en PvdA-leden heeft 
zich uitgesproken vóór deze 
samenwerking. Wat voor 
verkiezingsresultaat dat gaat  
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opleveren moet natuurlijk nog 
blijken. De verschillende peilingen 
die recent zijn gehouden laten geen 
eenduidig beeld zien. Wel is de kans 
groot dat beide partijen bij elkaar 
opgeteld straks meer zetels in de 
Tweede Kamer hebben dan nu. In 
beide partijen zijn ook leden te 
vinden die deze samenwerking niet 
steunen en teleurgesteld zijn. Maar 
veruit de meesten zien in het 
bundelen van krachten een kans om 
het verschil te gaan maken voor de 
politieke koers van ons land. 

Ook in Voorschoten hebben de 
afdelingen van PvdA en GroenLinks 
een begin gemaakt met een nauwere 
samenwerking. Om te beginnen 
hebben we ons gezamenlijk 
voorbereid op een presentatie van 
beide partijen op de 
vrijwilligersmarkt van 9 september, 
in het kader van het Weekend van 
Voorschoten. We hebben daarbij 
teruggegrepen op het Progressief 
Akkoord, waar beide partijen aan 
hebben bijgedragen, samen met SP 
en D66. We hebben op de  



vrijwilligersmarkt de speerpunten uit 
dat akkoord in zowel de PvdA-
kraam als de GroenLinks-kraam  

"uitgestald" en bezoekers van beide 
kramen gevraagd aan te geven welke 
speerpunten zij het belangrijkst 
vinden. Na afloop van de markt 
hebben we de resultaten van deze 
"peiling" bij beide kramen 
samengevoegd. PvdA-collega Carel 
v.d. Meij heeft het resultaat 
geanalyseerd en geconcludeerd, dat 
zes thema's er uit sprongen. Eén 
speerpunt werd duidelijk het meest 
gekozen: één loket voor alle zorg en 
het verkorten van de wachttijd voor 
wie hulp nodig heeft. Een ander 
speerpunt dat hoog scoorde was de 
noodzaak van een beter 
armoedebeleid. Ook wonen scoort 
hoog: meer betaalbare huur- en 
koopwoningen, en verduurzaming 
van huurwoningen vinden veel 
inwoners belangrijk. Verder blijkt 
dat veel inwoners meer invloed
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willen hebben op de besluitvorming 
van de gemeente, en ook vinden 
velen dat de Papewegsepolder groen 
moet blijven. Doordat we deze actie 
samen hebben aangepakt, hebben we 
een redelijk beeld gekregen van de 
politieke thema's waar de inwoners 
van ons dorp prioriteit aan geven. 

Ook in de aanloop naar landelijke 
verkiezingen werken PvdA en 
GroenLinks in Voorschoten samen. 
In september is een gezamenlijk 
campagneteam begonnen met het 
opstellen van een campagneplan. 
Bedoeling is dat we de campagne-
activiteiten met vrijwilligers van 
beide partijen gaan uitvoeren. Waar 
we op uit zijn is duidelijk: een 
succesvolle campagne die bijdraagt 
aan een klinkende uitslag. Maar 
daarnaast kunnen we met de 
gezamenlijke campagne ook 
ervaring opdoen met het 
samenwerken,  en nagaan of we daar 
in de toekomst verdere stappen in 
kunnen en willen zetten. 



De Gemeenteraad en de Burger: Een Delicate Dans van Belangen 
Auteur: Linda van der Zwaan 

De afgelopen tijd ben ik betrokken 
geraakt bij twee situaties waarin 
medeburgers van Voorschoten een 
beroep deden op de politiek. Toen ik 
nog commissielid was is mij verteld 
-of heb ik zo begrepen - dat het niet
de bedoeling is dat raadsleden
opkomen voor individuele burgers.
Raadsleden kijken immers naar
algemeen beleid en zijn geen
ombudsmannen.

Laten we eens dieper ingaan op de 
rol van de lokale politiek bij 
individuele burgers en de 
uitdagingen waarmee 
gemeenteraadsleden worden 
geconfronteerd. 

Een van de belangrijkste rollen van 
een gemeenteraadslid is het 
vertegenwoordigen van de diverse 
belangen van hun kiezers. Lokale 
politiek is persoonlijk, want het gaat 
over de scholen waar onze kinderen 
naartoe gaan, de wegen die we 
dagelijks berijden, de veiligheid van 
onze buurten en tal van andere zaken 
die ons direct beïnvloeden. Dit 
betekent dat gemeenteraadsleden 
benaderd kunnen worden door 
individuele burgers met specifieke  
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problemen en zorgen. Dit is waar de 
spanning begint. 

Ten eerste moeten 
gemeenteraadsleden een balans 
vinden tussen het dienen van de 
individuele behoeften van hun 
kiezers en het bevorderen van het 
algemeen belang van de 
gemeenschap. Een voorbeeld van 
deze spanning kan zich voordoen 
wanneer een burger smeekt om een 
verkeersdrempel in hun straat om de 
snelheid van voorbijrazende auto's te 
verminderen. Hoewel dit de 
individuele veiligheid van die burger 
ten goede zou komen, moeten 
raadsleden ook rekening houden met 
het grotere plaatje, zoals de 
mogelijke invloed op 
verkeersstromen en de financiële 
kosten voor de gemeente. 

Een ander dilemma waarmee 
gemeenteraadsleden worden 
geconfronteerd, is dat ze vaak te 



maken hebben met beperkte 
middelen en middelen. De begroting 
van een gemeente is zelden 
onbeperkt, wat betekent dat 
raadsleden moeilijke beslissingen 
moeten nemen over hoe ze de 
beschikbare middelen verdelen 
tussen verschillende projecten en 
initiatieven. Dit kan leiden tot 
conflict wanneer individuele burgers 
pleiten voor financiële steun voor 
hun persoonlijke passies, zoals 
culturele evenementen of 
sportfaciliteiten, terwijl er 
dringendere collectieve behoeften 
zijn, zoals het verbeteren van de 
lokale infrastructuur. 

Een ander spanningsveld dat 
gemeenteraadsleden tegenkomen, is 
de noodzaak om transparantie en 
eerlijkheid te handhaven in hun 
besluitvormingsproces. Ze moeten 
ervoor zorgen dat de belangen van 
individuele burgers niet worden 
bevoordeeld ten koste van anderen, 
wat kan leiden tot beschuldigingen 
van partijdigheid of 
belangenverstrengeling. Deze 
spanning kan zichtbaar worden 
wanneer een raadslid wordt 
beschuldigd van vriendjespolitiek 
omdat ze financiële steun hebben 
verleend aan een organisatie waar ze 
persoonlijk bij betrokken zijn, zelfs  
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als die organisatie een waardevolle 
bijdrage levert aan de gemeente. 

Recent ben ik betrokken geraakt bij 
twee concrete situaties: een 
woonwagenbewoner die gedwongen 
wordt te verhuizen en burenruzies 
over overlast. Welke spanningen 
zien we hier? De woonwagenlocatie 
in Voorschoten staat op een terrein 
waar Niersman huizen wil bouwen. 
De heer Van Midden, de huidige 
bewoner, geeft duidelijk aan dat hij 
niet wil verhuizen.  

GroenLinks heeft in de commissie 
ervoor gepleit dat de rechten van de 
woonwagenbewoners worden 
gerespecteerd. In het algemeen 
kunnen raadsleden pleiten voor een 
zorgvuldige herhuisvestingsregeling 
en ervoor zorgen dat er passende 
alternatieve locaties beschikbaar 
zijn. Ze kunnen ook proberen de 
dialoog tussen de gemeente en de 
woonwagenbewoners te bevorderen 
om tot een redelijke oplossing te 
komen. 

Wat het raadslid niet mag en kan 
doen: Gemeenteraadsleden mogen 
niet zomaar persoonlijke belangen 
van individuele 
woonwagenbewoners boven het 
algemeen belang van de 
gemeenschap stellen. Ze moeten zich 



houden aan de wet en de 
beslissingen van de gemeenteraad, 
zelfs als ze het er persoonlijk niet 
mee eens zijn. 

De tweede situatie waarbij ik 
betrokken ben, is overlast in mijn 
straat. Een aantal buren heeft zich 
verenigd en willen dat (andere) 
straatbewoners stoppen met overlast 
veroorzaken. Ze hebben een beroep 
gedaan op GroenLinks en ze willen 
op korte termijn een bijeenkomst 
organiseren. Onder andere de 
wijkagent, de burgemeester en de 
woningbouw zullen worden 
uitgenodigd.  

Gemeenteraadsleden worden wel 
vaker geconfronteerd met verzoeken 
van verontruste burgers om in te 
grijpen bij overlast. Wat het raadslid 
wel mag en kan doen: Raadsleden 
kunnen bemiddelen tussen de 
betrokken partijen en de lokale 
verordeningen handhaven. Ze 
kunnen ervoor zorgen dat de 
klachten worden geregistreerd en dat 
de gemeentelijke instanties de 
situatie onderzoeken volgens de 
geldende regels. Het raadslid kan 
ook proberen buurtbemiddeling te 
bevorderen om tot een vreedzame 
oplossing te komen.
Wat het raadslid niet mag en kan 
doen: Gemeenteraadsleden mogen 
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niet betrokken raken bij persoonlijke 
vetes of partij kiezen in burenruzies. 
Ze moeten de wet en de vastgestelde 
procedures volgen en mogen geen 
voorkeursbehandeling geven aan 
individuele klagers. Hun rol is 
beperkt tot het bevorderen van 
naleving van regelgeving en het 
faciliteren van bemiddeling, maar 
niet tot het opleggen van straffen aan 
specifieke buren zonder wettelijke 
basis.  

De uitdagingen waarmee 
gemeenteraadsleden worden 
geconfronteerd bij het omgaan met 
individuele belangen zijn divers en 
complex. Ze moeten balanceren 
tussen de rechten van individuele 
burgers en het algemeen belang van 
de gemeenschap, waarbij ze moeten 
voldoen aan wet- en regelgeving. 
Hoewel dit soms een lastige taak is, 
is het van cruciaal belang voor het 
behoud van de integriteit van de 
lokale politiek en het bevorderen van 
een rechtvaardige samenleving 
waarin de belangen van alle burgers 
worden gerespecteerd.  
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Agenda voor leden 

oktober 14 Congres GroenLinks-
PvdA 

Rotterdam 

21 16.00-18.00 u. Groene borrel Café de Lindeboom 
Voorstraat 40 

24 20.00-22.00 u. Start cursus  

Gemeentepolitiek 

november 3 leesgroep bij Linda 

december 9 15.00-17.00 u. Algemene 
Ledenvergadering 

Nnb 

20 20.00-22.00 u. Groene borrel Café de Lindeboom 
Voorstraat 40 

Mail 

Wij sturen ongeveer één keer per maand een mail naar onze leden. 

Deze mail is dan een uitnodiging voor een lokale activiteit of bijvoorbeeld 
informatie over ontwikkelingen die wij graag met de leden delen. 

App 

Ontvang je liever sneller informatie en wil je ook iets breder geïnformeerd 
worden dan kun je je aanmelden voor de Groenlinks app. Dat kan bij 
Marijke@glvs.nl  met opgave van je telefoonnummer. 

mailto:Marijke@glvs.nl
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